
Saksprotokoll i Finansutvalet -  24.11.2021 
Sigrid Brattabø Handegard (SP) sette på vegner av SP, A, MDG, SV, V, KRF fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 
Driftsbudsjett 2022 

1. Punkt 1-2 som innstillinga til fylkesdirektøren med følgjande tillegg: 

 

 SAMMO  årleg  eingong  reduksjon 
        
 Felles sonestruktur  10     
 Overgangsmidlar TT    5   
 Auka kostnad hurtigbåt  12     
 Ladeinfrastruktur    2   
 Fleksible kollektivtilbod i distrikta  1     
 Bru/kai    3   
 Veg, utstyr,miljø mm    10   
 Veg,punktutbetringar,hjartesoner, 

trygg skuleveg 
 52,9  6   

 Dekkelegging    40   
        
        
 Næring       
        

 Havbyen Bergen    1   
 Regionråda  2     
 Næringsfond for utsette kommunar  4     
 Fair play bygg    3   
 Tilskot breibandsutbygging    8   
 Marine grunnkart    4   
 Marin satsing  2     
 Lærdal villakssenter  0,5     
        
        
 Kultur       
        
 Tilskot skisenter  0,5     
 KODE  1     
 Idrettsklynge Vest  0,4     
 Frivilleg kulturminnevern  0,3     
 Det vestnorske teater  1,5     
 E-sport  0,5     
 Konsumprisjustering tilskot  1     
 Tilskot Bakom  0,5     
 Regionalparkane  0,7     
 Regionale kulturbygg    14   
 Frivillegheitas år    0,5   
 Fjordstream    1,2   
 Klimafestivalen 2022    0,5   
 Kvarteret    0,15   
 Odda Litteraturhus    0,2   
 Fri     0,05   
 Bergen Finge Festival      0,1 
 Trykkeriet      0,12 
 Lydgalleriet      0,1 
 Stiftinga hardanger og Voss museum      0,4 



        
 Opplæring  årleg  eingong   
        
 Tilskot toppidrett  0,6     
 Redusert nedtrekk- adm innsparing    2   
 Omstillingstiltak pedagigisk personale    1   
 Skulefrukost  10     
 Meningokokkvaksine  2,1     
 Rredusert nedtrekk ramme vgs  4,3     
 Fagskulen   2     
 Tilskot Manger folkehøgskule, avtale    0,1   
 Bind, tampongar  1     
 Betra psykisk helse    5   
 Elev-lærlingombod  1     
 Læremiddel/utstyr    5   
        
 Folkehelseundersøkjinga    1,5   

 
Prioriteringane vert finansiert med redusert overføring til disposisjonsfondet med kr 
224,6 mill  

 

Punkt 3-6 som innstillinga  
 
Nytt punkt 7  
 
Investeringsprogram fylkesveg 2022-2025 
Fylkestinget syner til tidlegare signal i budsjettprosessen. Fylkestinget legg til grunn at alle 
store veg og rassikringsprosjekt som ikkje har godkjent reguleringsplan og oppstartsvedtak 
vert teken ut av investeringsbudsjett 2022-2025 i denne handsaminga. Endeleg prioritering 
av prosjekt vil skje i samband med handsaming av handlingsprogrammet i Regional 
transportplan 2022-2025. 
 

Merknader budsjett frå Sp, Ap, Krf, V, Sv, Mdg - verbalpunkt 

 
1. Fylkeskommunen skal vera ein god samarbeidspart og utviklingsaktør. Det betyr bl.a at ein 

del tenester skal vera desentrale. Ein skal vurdera om det er ytterlegare rom for å flytta 
fleire oppgåver og stillingar ut, dette for å vera tett på området ein skal tena.  
 

2. Gode regionale kulturbygg medverkar til regional og kulturell utvikling og har potensiale til å 
skape ringverknadar i næringslivet. Fylkestinget meiner det er viktig å bygge ein sterk 
kulturell infrastruktur i Vestland fylke. I tråd med prioriteringane gjort i Utval for kultur, idrett 
og integrering, «PS 116/21 Kulturarenaer med regionale funksjonar» vedtar Fylkestinget å 
tildele 10 mill. til finansiering av Holvikejekta verne- og formidlingsbygg, og resterande 4 
mill. til medfinansiering av Lindehuset. 
 
Fylkestinget anerkjenner at det framleis er mange søknadar som ikkje har fått midlar og vil 
komma attende til dette ved handsaminga av rekneskapen 2021. 
 
Fylkestinget er bekymra over den skeivdeling av statlege tilskot som finn stad særleg innan 
museumssektoren, men og overfor andre kulturverksemder. Fylkestinget ber om at 
tematikken vert fylgd aktivt opp med sikte på å oppnå ein meir rettferdig fordeling. 
Samtidig meinar fylkestinget at den statlege ordninga «Tilskudd til nasjonale kulturbygg» 
tvingar fylkeskommunen til å prioritere prosjekt Stortinget vel. Fylkestinget ber 
fylkesdirektøren legge fram sak til Hovudutval for kultur, idrett og integrering og 
Fylkesutvalet om uttale til Kulturdepartementet om utfordringa.  
 
Eit godt døme på korleis det verkar er Gulatinget.  Både fylke og kommune har prioritert 
tiltaket i investeringsbudsjettet, men det blir stadig utsett fordi staten løyver til andre 
prosjekt og fylket må følgje på med midlar for å løyse ut dei. Vi vil arbeide for at Gulatinget 
finn si løysing saman med markeringa av Landslova.  



3. Fylkestinget meiner at KODE Kunstmuseer og komponisthjem, som Noregs nest største 
kunstmuseum, er av stor viktigheit for Vestland og Noreg. Vestland fylkesting erkjenner at 
KODE Kunstmuseer og komponisthjem er underfinansiert frå fylkeskommunen og staten. 
Fylkestinget ønskjer å styrke drifta til KODE og vil gjere dette i eit felles lyft med staten. 
Aukar staten sine driftstilskot til KODE med minst 40  millionar kroner, 
forpliktar Vestland fylkeskommune seg til å auke driftstilskotet ytterlegare med 4 millionar 
kroner. 
 

4. Fylkestinget vil stø opp om den gode utviklinga innan yrkesfag og tal lærlingar. Fylkestinget 
styrker arbeidet gjennom budsjettet og vil spesielt peike på potensial for betre samhandling 
og fleire lærlingar innan andre offentlege aktørar som kommunen, sjukehus, universitet og 
høgskular etc. Fylkestinget ber om særleg merksemd på korleis ein skal få betre 
samhandling kring elevar/læringar som har nedsette funksjonsevner for å styrke deira 
sjansar til å kome inn i arbeidsmarknaden 

 
5. TT-ordninga er svært viktig for mange med funksjonshemmingar som ikkje har høve til å 

nytta kollektiv transport til arbeid. Både for brukarane og familiane deira er dette eit 
avgjerande tilbod i kvardagen, og dei må ikkje bli kasteball mellom kommunar og fylke i 
samband med overføring mellom to politiske nivå. Arbeidskøyring er ei kommunal oppgåve 
som av historiske årsaker har vore dekka av fylket for nokre kommunar. Fylket må 
likebehandle kommunane, så denne ordninga kan ikkje halde fram. Det vert derfor gjort 
avtalar med dei aktuelle kommunane om at dei tar over ansvaret. Fylkestinget set av midlar 
til ei overgangsordning for 2022 på inntil 50 prosent av kostnaden, men føreset at 
kommunane tek heile kostnaden frå 2023. 
 

6. Vestland er det fylket i landet med flest rasfarlege vegar og det er derfor positivt at 
nasjonale myndigheiter ynskjer å lage en nasjonal gjennomføringsplan for ras- og 
skredsikring av alle riksveier og fylkesveier med høg og middels skredfaktor. Det er viktig at 
Vestland fylke har byggeklare rassikringsprosjekt og mellom dei høgt prioriterte prosjekta i 
dei tidlegare fylka er det spesielt to prosjekter kor ein ikkje er i gang med 
detaljreguleringsarbeid. Fylkesdirektøren bes derfor å sikre framdrift i planprosessane på 
skredsikringsprosjekta FV49 Tokagjelet og FV49 Nordrepollen- Austrepollen.  
 

7. «Den nye normalen» i samfunnet utfordrar kollektivsektoren og det er viktig at Vestland 
fylke arbeider aktivt med å både få tilbake tidlegare kollektivkundar og tiltrekkje seg nye 
passasjergrupper. Fylkesdirektøren bes om å initiere ulike tiltak som kan bidra til å auke 
passasjertala, mellom anna tilby kollektivprodukt tilpassa auka bruk av heimekontor, sjå på 
kva måte ein kan innlemme både bysyklar og anna mikromobilitet i  våre reiseprodukt og i 
vår reiseapp.   
 
I statsbudsjettet er det ikkje lagt opp til vidare kompensasjon for tapte billettinntekter innan 
kollektivtrafikken i 2022, noko som kan føre til kutt i rutetilbodet til innbyggjarane som følgje 
av at passasjergrunnlaget framleis ikkje er tilbake til normaltilstanden før pandemien. 
Staten, fylkeskommunane og kommunane som er avtalepartnarar i byvekstavtalene har eit 
felles ansvar for å motverke overgang frå kollektiv til privatbil som reiskap for arbeidsreiser 
etter koronapandemien. Om dette ikkje vert retta opp i statsbudsjettet for 2022 må det 
arbeidast for at ein kjem attende til dette i revidert nasjonalbudsjett for 2022. 

 
8. Innsparing på 50 mill. som følge av omsetningspåbod for biodrivstoff skal (jfr. vedtak i 

fylkesutvalet) i hovudsak nyttast til tiltak som gir kutt i klimagassutsleppa, som til dømes 
elektrifisering. Fylkestinget nyttar 12 mill. av denne innsparinga til framtidas hurtigbåt, 10 
mill. til innføring av takst/sonestruktur i tidlegare Sogn og Fjordane, samt 2 mill. til 
ladeinfrastruktur for el-bilar. Resten vert sett på disposisjonsfond. Fylkestinget ber 
administrasjonen komme tilbake til Utval for samferdsle og mobilitet og Fylkesutvalet med 
sak om mogelegheit for omlegging av pågåande busskontraktar til nullutslepp, som til 
dømes Bergen Vest og Bergen Sør. I den samanheng vil fylkestinget presiserer behovet for 
å ha tilstrekkeleg kontrakts- og kompetansekapasitet for å kunne sikre tilstrekkeleg 
framdrift. 

 
9. Fylkestinget har merka seg ungdomsutvalet sitt innspel, og sett av 1 mill. til innføring av 

gratis og tilgjengelege sanitærprodukt for jenter på dei vidaregåande skulane. Vi ber 
administrasjonen om å få framlag ei sak, der mellom anna Rogaland Fylkeskommune si 
ordning blir vurdert.  
 



10. Fylkestinget vil ha større fokus på auka satsing på fleksible skyssordningar, både i utvikling 
av nye produkt og ved å vidareutvikle eksisterande tilbod. Særleg viktig vil det vere å styrke 
tiltak som motverkar avstandsulempene ungdom i distrikta har for å delta på 
fritidsaktivitetar mm utanom skuletid.  Fylkestinget ber fylkesdirektøren legge fram ei sak for 
Hovudutval for Samferdsle og kommunikasjon om korleis ein best kan utvikle ordninga. 

 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Terje 

Søviknes (FRP) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ 
 
Finansutvalet tek Arbeidsdokument 5 og framlegg til Budsjett 2022 / Økonomiplan 2022-25 
til vitande.» 

 
Terje Søviknes (FRP) sette fram slik protokollmerknad: 
 

Driftsbudsjett Økte kostnader

Reduserte
kostnader/økte
inntekter

Driftsbudsjett 2020 - talldel
Opplæring og kompetanse
Innsparing administrasjonen 5 000 000
Øke rammen til skole 10 000 000
Idrettsklynge vest 900 000
Miljøkoordinatorer 20 000 000
PitStop 1 000 000
Sommerskole/leksehjelp 1 000 000
TAF/YSK 1 000 000
Toppidrett 600 000
Fagbrev på jobb 10 000 000
Fagskulen 1 000 000
Økt antall læreplasser 5 000 000
Prøveprosjekt med livsmestringskurs 2 000 000
Sum opplæring 52 500 000 5 000 000

Samferdsel
Økte reklameinntekter 15 000 000
Veivedlikehold 130 000 000
Ny fellessone struktur 11 500 000
Økte kostnader hurtigbåt 12 000 000
Innovative mobilitetsløsninger for å få flere reisende 10 000 000
Tilskudd til ladestasjoner langs fylkesvei 5 000 000
Nordhordlandsbåten 5 000 000
Sum samferdsel 173 500 000 15 000 000
Kultur, idrett og inkludering
Slå sammen KUP-midler og tilskudd profesjonell kultur 1 600 000
Regionale ungdomsparti 400 000
Fyllingsdalen teater 200 000
Det vestnorske teater 1 500 000
Bibliotek (digital satsing) 200 000
Springbrett for ungdom 150 000
Holvikejekta 10000000
Sum kultur 12 450 000 1 600 000
Innovasjon og næringsutvikling
Folkehelseundersøkelse 2022 1 500 000
Havbyen Bergen 1 000 000
Utviklingsmidler 500 000
Marin satsing 10 000 000
Bredbåndsutbygging i distriktene 4 000 000
Sum næring 17 000 000 0
Organisasasjon og økonomi
Felles administrativt nedtrekk på digitale utvalgsmøter 1 000 000
Ytterligere effektivisering av fysiske møter 1 000 000
Planmidler til helse- og klimaarbeid 1 000 000
Redusert brukt av konsulenttjenester 4 000 000
Effektivisering av renholdstjenester 5 000 000
Sum organisasjon og økonomi 0 12 000 000
Forslag til redusert avsetning til disposisjonsfond 221 850 000

TOTALT 255 450 000 255 450 000



«Protokollmerknad frå Fremskrittspartiet 
 
Fremskrittspartiet sine representantar tek Arbeidsdokument 5 og framlegg til Budsjett 2022 
/ Økonomiplan 2022-25 til vitande i dette møtet, og vil leggja fram Fremskrittspartiet sitt 
framlegg til alternativt budsjett i fylkesutvalets møte 30.11.21.» 

 
Avrøysting 
Søviknes sitt forslag fekk 4 røyster (FNB, FRP, UA) og fall.  
Ekeland Bjørkly sitt forslag fekk 3 røyster (H) og fall. 
Handegard sitt forslag unnateke punkt 7 vart vedteke mot 7 røyster (FNB, FRP, H, UA). 
Handegard sitt forslag punkt 7 vart samrøystes vedteke.  
 
Forslag til budsjett frå finansutvalet til fylkesutvalet 
 
Driftsbudsjett 2022 

1. Punkt 1-2 som innstillinga til fylkesdirektøren med følgjande tillegg: 

 

 SAMMO  årleg  eingong  reduksjon 
        
 Felles sonestruktur  10     
 Overgangsmidlar TT    5   
 Auka kostnad hurtigbåt  12     
 Ladeinfrastruktur    2   
 Fleksible kollektivtilbod i distrikta  1     
 Bru/kai    3   
 Veg, utstyr,miljø mm    10   
 Veg,punktutbetringar,hjartesoner, 

trygg skuleveg 
 52,9  6   

 Dekkelegging    40   
        
        
 Næring       
        

 Havbyen Bergen    1   
 Regionråda  2     
 Næringsfond for utsette kommunar  4     
 Fair play bygg    3   
 Tilskot breibandsutbygging    8   
 Marine grunnkart    4   
 Marin satsing  2     
 Lærdal villakssenter  0,5     
        
        
 Kultur       
        
 Tilskot skisenter  0,5     
 KODE  1     
 Idrettsklynge Vest  0,4     
 Frivilleg kulturminnevern  0,3     
 Det vestnorske teater  1,5     
 E-sport  0,5     
 Konsumprisjustering tilskot  1     
 Tilskot Bakom  0,5     
 Regionalparkane  0,7     
 Regionale kulturbygg    14   
 Frivillegheitas år    0,5   
 Fjordstream    1,2   



 Klimafestivalen 2022    0,5   
 Kvarteret    0,15   
 Odda Litteraturhus    0,2   
 Fri     0,05   
 Bergen Finge Festival      0,1 
 Trykkeriet      0,12 
 Lydgalleriet      0,1 
 Stiftinga hardanger og Voss museum      0,4 
        
 Opplæring  årleg  eingong   
        
 Tilskot toppidrett  0,6     
 Redusert nedtrekk- adm innsparing    2   
 Omstillingstiltak pedagigisk personale    1   
 Skulefrukost  10     
 Meningokokkvaksine  2,1     
 Rredusert nedtrekk ramme vgs  4,3     
 Fagskulen   2     
 Tilskot Manger folkehøgskule, avtale    0,1   
 Bind, tampongar  1     
 Betra psykisk helse    5   
 Elev-lærlingombod  1     
 Læremiddel/utstyr    5   
        
 Folkehelseundersøkjinga    1,5   

 
Prioriteringane vert finansiert med redusert overføring til disposisjonsfondet med kr 224,6 
mill  

 

Punkt 3-6 som innstillinga  
 
Nytt punkt 7  
Investeringsprogram fylkesveg 2022-2025 
Fylkestinget syner til tidlegare signal i budsjettprosessen. Fylkestinget legg til grunn at alle store 
veg og rassikringsprosjekt som ikkje har godkjent reguleringsplan og oppstartsvedtak vert teken ut 
av investeringsbudsjett 2022-2025 i denne handsaminga. Endeleg prioritering av prosjekt vil skje i 
samband med handsaming av handlingsprogrammet i Regional transportplan 2022-2025. 
 
Merknader budsjett frå Sp, Ap, Krf, V, Sv, Mdg - verbalpunkt 

1. Fylkeskommunen skal vera ein god samarbeidspart og utviklingsaktør. Det betyr bl.a at ein del 
tenester skal vera desentrale. Ein skal vurdera om det er ytterlegare rom for å flytta fleire 
oppgåver og stillingar ut, dette for å vera tett på området ein skal tena.  

 
2. Gode regionale kulturbygg medverkar til regional og kulturell utvikling og har potensiale til å skape 

ringverknadar i næringslivet. Fylkestinget meiner det er viktig å bygge ein sterk kulturell 
infrastruktur i Vestland fylke. I tråd med prioriteringane gjort i Utval for kultur, idrett og integrering, 
«PS 116/21 Kulturarenaer med regionale funksjonar» vedtar Fylkestinget å tildele 10 mill. til 
finansiering av Holvikejekta verne- og formidlingsbygg, og resterande 4 mill. til medfinansiering av 
Lindehuset. 

 
Fylkestinget anerkjenner at det framleis er mange søknadar som ikkje har fått midlar og vil komma 
attende til dette ved handsaminga av rekneskapen 2021. 
 
Fylkestinget er bekymra over den skeivdeling av statlege tilskot som finn stad særleg innan 
museumssektoren, men og overfor andre kulturverksemder. Fylkestinget ber om at tematikken vert 
fylgd aktivt opp med sikte på å oppnå ein meir rettferdig fordeling. 
Samtidig meinar fylkestinget at den statlege ordninga «Tilskudd til nasjonale kulturbygg» tvingar 
fylkeskommunen til å prioritere prosjekt Stortinget vel. Fylkestinget ber fylkesdirektøren legge fram 



sak til Hovudutval for kultur, idrett og integrering og Fylkesutvalet om uttale til Kulturdepartementet 
om utfordringa.  
 
Eit godt døme på korleis det verkar er Gulatinget.  Både fylke og kommune har prioritert tiltaket i 
investeringsbudsjettet, men det blir stadig utsett fordi staten løyver til andre prosjekt og fylket må 
følgje på med midlar for å løyse ut dei. Vi vil arbeide for at Gulatinget finn si løysing saman med 
markeringa av Landslova.  

3. Fylkestinget meiner at KODE Kunstmuseer og komponisthjem, som Noregs nest største 
kunstmuseum, er av stor viktigheit for Vestland og Noreg. Vestland fylkesting erkjenner at KODE 
Kunstmuseer og komponisthjem er underfinansiert frå fylkeskommunen og staten. Fylkestinget 
ønskjer å styrke drifta til KODE og vil gjere dette i eit felles lyft med staten. Aukar staten sine 
driftstilskot til KODE med minst 40  millionar kroner, forpliktar Vestland fylkeskommune seg til å 
auke driftstilskotet ytterlegare med 4 millionar kroner. 
 

4. Fylkestinget vil stø opp om den gode utviklinga innan yrkesfag og tal lærlingar. Fylkestinget styrker 
arbeidet gjennom budsjettet og vil spesielt peike på potensial for betre samhandling og fleire 
lærlingar innan andre offentlege aktørar som kommunen, sjukehus, universitet og høgskular etc. 
Fylkestinget ber om særleg merksemd på korleis ein skal få betre samhandling kring 
elevar/læringar som har nedsette funksjonsevner for å styrke deira sjansar til å kome inn i 
arbeidsmarknaden 

 
5. TT-ordninga er svært viktig for mange med funksjonshemmingar som ikkje har høve til å nytta 

kollektiv transport til arbeid. Både for brukarane og familiane deira er dette eit avgjerande tilbod i 
kvardagen, og dei må ikkje bli kasteball mellom kommunar og fylke i samband med overføring 
mellom to politiske nivå. Arbeidskøyring er ei kommunal oppgåve som av historiske årsaker har 
vore dekka av fylket for nokre kommunar. Fylket må likebehandle kommunane, så denne ordninga 
kan ikkje halde fram. Det vert derfor gjort avtalar med dei aktuelle kommunane om at dei tar over 
ansvaret. Fylkestinget set av midlar til ei overgangsordning for 2022 på inntil 50 prosent av 
kostnaden, men føreset at kommunane tek heile kostnaden frå 2023. 

 
6. Vestland er det fylket i landet med flest rasfarlege vegar og det er derfor positivt at nasjonale 

myndigheiter ynskjer å lage en nasjonal gjennomføringsplan for ras- og skredsikring av alle 
riksveier og fylkesveier med høg og middels skredfaktor. Det er viktig at Vestland fylke har 
byggeklare rassikringsprosjekt og mellom dei høgt prioriterte prosjekta i dei tidlegare fylka er det 
spesielt to prosjekter kor ein ikkje er i gang med detaljreguleringsarbeid. Fylkesdirektøren bes 
derfor å sikre framdrift i planprosessane på skredsikringsprosjekta FV49 Tokagjelet og FV49 
Nordrepollen- Austrepollen.  

 
7. «Den nye normalen» i samfunnet utfordrar kollektivsektoren og det er viktig at Vestland fylke 

arbeider aktivt med å både få tilbake tidlegare kollektivkundar og tiltrekkje seg nye 
passasjergrupper. Fylkesdirektøren bes om å initiere ulike tiltak som kan bidra til å auke 
passasjertala, mellom anna tilby kollektivprodukt tilpassa auka bruk av heimekontor, sjå på kva 
måte ein kan innlemme både bysyklar og anna mikromobilitet i  våre reiseprodukt og i vår 
reiseapp.   
 

I statsbudsjettet er det ikkje lagt opp til vidare kompensasjon for tapte billettinntekter innan 
kollektivtrafikken i 2022, noko som kan føre til kutt i rutetilbodet til innbyggjarane som følgje av at 
passasjergrunnlaget framleis ikkje er tilbake til normaltilstanden før pandemien. Staten, 
fylkeskommunane og kommunane som er avtalepartnarar i byvekstavtalene har eit felles ansvar for 
å motverke overgang frå kollektiv til privatbil som reiskap for arbeidsreiser etter koronapandemien. 
Om dette ikkje vert retta opp i statsbudsjettet for 2022 må det arbeidast for at ein kjem attende til 
dette i revidert nasjonalbudsjett for 2022. 

 
8. Innsparing på 50 mill. som følge av omsetningspåbod for biodrivstoff skal (jfr. vedtak i 

fylkesutvalet) i hovudsak nyttast til tiltak som gir kutt i klimagassutsleppa, som til dømes 
elektrifisering. Fylkestinget nyttar 12 mill. av denne innsparinga til framtidas hurtigbåt, 10 mill. til 
innføring av takst/sonestruktur i tidlegare Sogn og Fjordane, samt 2 mill. til ladeinfrastruktur for el-
bilar. Resten vert sett på disposisjonsfond. Fylkestinget ber administrasjonen komme tilbake til 
Utval for samferdsle og mobilitet og Fylkesutvalet med sak om mogelegheit for omlegging av 
pågåande busskontraktar til nullutslepp, som til dømes Bergen Vest og Bergen Sør. I den 
samanheng vil fylkestinget presiserer behovet for å ha tilstrekkeleg kontrakts- og 
kompetansekapasitet for å kunne sikre tilstrekkeleg framdrift. 

 



9. Fylkestinget har merka seg ungdomsutvalet sitt innspel, og sett av 1 mill. til innføring av gratis og 
tilgjengelege sanitærprodukt for jenter på dei vidaregåande skulane. Vi ber administrasjonen om å 
få framlag ei sak, der mellom anna Rogaland Fylkeskommune si ordning blir vurdert.  

 
10. Fylkestinget vil ha større fokus på auka satsing på fleksible skyssordningar, både i utvikling av nye 

produkt og ved å vidareutvikle eksisterande tilbod. Særleg viktig vil det vere å styrke tiltak som 
motverkar avstandsulempene ungdom i distrikta har for å delta på fritidsaktivitetar mm utanom 
skuletid.  Fylkestinget ber fylkesdirektøren legge fram ei sak for Hovudutval for Samferdsle og 
kommunikasjon om korleis ein best kan utvikle ordninga. 

 
Protokollmerknad frå Fremskrittspartiet 

 
Fremskrittspartiet sine representantar tek Arbeidsdokument 5 og framlegg til Budsjett 2022 / 
Økonomiplan 2022-25 til vitande i dette møtet, og vil leggja fram Fremskrittspartiet sitt framlegg til 
alternativt budsjett i fylkesutvalet sitt møte 30.11.21 
 
 


